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Pomocné sloveso do v tázacích dovětcích, souhlasných či protiklad-
ných replikách a vyjadřování překvapení
On neumývá doma nádobí, že ne? He doesn’t wash the dishes at home, 
 does he?
Vy nenavštěvujete své příbuzné, že ne? You don’t visit your relatives, do you?
Jana nerozumí té učebnici, že ne?  Jane doesn’t understand the textbook, 

does she?
Vy trénujete každou sobotu, že? You train every Saturday, don’t you?
Myslíš na něho každý večer, že?  You think of him every evening, 

don’t you?
On vypráví ten příběh velmi často, že? He tells that story very often, doesn’t he?
Vy neplavete v tom rybníku, že ne? You don’t swim in that pond, do you?
Ty rád plaveš v tom rybníku, že ano? You like to swim in that pond, don’t you?
Vy s nimi nejezdíte na výlety, že ne? You don’t go on trips with them, do you?
Ty netrávíš mnoho času s rodinou, že ne?  You don’t spend much time with your 

family, do you?
Vy někdy chodíte na to hřiště, že?  You sometimes go to the sports field, 

don’t you?
Na horách sněží velmi často, že ano?  It snows very often in the mountains, 

doesn’t it?
Ona nerada bruslí na tom rybníku.  She doesn’t like to skate on that pond. 
Opravdu?  Doesn’t she?
Já zpívám tu píseň každý den. Opravdu? I sing the song every day. Do you?
On nerad lyžuje. Opravdu? He doesn’t like skiing. Doesn’t he?
Nikdy neobědvám. Opravdu ne? I never have lunch. Don’t you?
Nikdy nesnídám doma. Já také ne. I never have breakfast at home.
 Neither do I.
Honza neobědvá ve školní jídelně.  Jack doesn’t have lunch in the school 

canteen.
Tomáš také ne. Neither does Tom.
Líbí se mi ten romantický film. Mně také. I like that romantic film. So do I.
My plánujeme výlety předem. Oni také. We plan our trips in advance. So do they.
Paní Nováková nikdy nevstává před sedmou. Mrs. Novak never gets up before seven.
Ale její dcera ano. However her daughter does.
Bob si nestele svou postel.  Bob doesn’t make his bed.
Ale jeho sestra ano.  However his sister does.
Mám nejraději zimní sporty.  I like winter sports best. 
Ale můj kamarád ne.  However my friend doesn’t.
Mívám hodně času o víkendech.  I have a lot of time at the weekends. 
Ale moje matka ne.  However my mother doesn’t.
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Odcházím z domova obvykle po sedmé.  I usually leave home after seven. 
Moji rodi e také. So do my parents.
O Vánocích jen odpo ívám. I only have a rest at Christmas.
Moje rodina také. So do my family.
B hem léta hodn  plavu.  I swim a lot during summer. 
Moji kamarádi také. So do my friends.
Nemívám mnoho asu ke tení. I don’t have much time for reading. 
Ale m j spolužák Honza ano.j spolužák Honza ano. However my schoolmate Jack does.

Modální (zp sobová) slovesa
M žu ti p inést šálek aje. I can bring you a cup of tea.
M žete mi p inést šálek aje? Can you bring me a cup of tea?
Nemohu ti te  pomoci. I can’t help you now.
On umí dob e anglicky, že ano? He can speak English well, can’t he?
Umíte anglicky? Can you speak English?
Neumím mluvit ecky. I cannot speak Greek.
Nejsem schopen se rozhodnout práv  te . I am not able to decide just now.
On není schopen te  studovat. He is not able to study now.
Slyším ten hluk. I can hear that noise.
Slyšíte to? Can you hear it?
Nechápu t . I can’t understand you.
Nevidím to. I can’t see it.
Musím mu zatelefonovat. I must telephone him.
Musíš se rozhodnout dnes? Must you decide today?
Nemusím jíst ty ryby, že ne? I needn’t eat the fish, need I?
Ona musí dokon it tu knihu tento m síc. She has to finish the book this month.
Musím tvrd  studovat, protože ta zkouška  I have to study hard because the exam 
je p íští týden. is next week.
Musím jim asto telefonovat. I have to phone them often.
Nemusíš na ni ekat p íliš dlouho. You don’t have to wait for her very long.
Ona se z ídka opozdí. She is rarely late.
Musím um t dob e lyžovat. I must be able to ski well.
Musíš tam chodit tak asto? Do you have to go there so often?
Smím vám pomoci? May I help you?
Ona ho smí navštívit dnes ve er. She may visit him this evening.
Nesmíš mu dnes telefonovat. You mustn’t phone him today.
Možná, že t  dnes odpoledne navštívím. I may visit you this afternoon.
Možná, že si ty známky nezlepším. I may not improve my marks.
Možná, že Zuzana nep ijde dnes do školy. Susan may not come to school today.
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